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Naturbeten 
 

 

Miljömålsrådet (2017) har diskuterat och rekommenderat att kommunen bejakar 
naturbeten på det sätt som är möjligt. Till exempel på egen mark. 
 
Naturbete är viktigt. Det bidrar till biologisk mångfald då många marker sedan århundraden 
varit hävdade och det har drivit fram en speciell mångfald av arter bland växter och djur. När 
naturbeten på senare år, med jordbrukets strukturomvandling försvunnit, så har också 
många växter och djur försvunnit.  
 
Vad gäller vår mat och kosthållning så är det av flera anledningar bra att äta mer vegetariskt 
än vad vi gör idag. Dels för hälsoeffekter och dels för klimatet. Det är då bra att använda våra 
högproduktiva marker för att odla växter. Djurhållning har dock också varit en viktig del i vårt 
jordbruk genom tiderna och för naturbeten - eller för att hävda mark som inte passar för att 
odla på - så är djuren en viktig vårdare av marken. Att äta kött från djur som levt bra liv och 
som inte är ett hinder för att få till mer vegetarisk mat är därmed också bättre för både djur 
och natur. 
 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till miljö- och 
hälsoskyddsnämndens ordförande:  
 

- Hur går det för Uppsala kommun med att öka antalet naturbeten på egen mark där så 
passar? 

 
- Om det har funnits problem, vilka har de varit och hur kan vi överkomma de hindren? 
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